
Vængenyt november 2018 
                             …din grundejerforening 

Oldermandens Klumme: 

Så har roen igen sænket sig over Nederbyvænget, plæneklipperne er kørt ind i skuret, Haderslev 

Fjernvarme har lukket de sidste huller og kørt materiellet hjem, og efter en lang sommer har efteråret 

banket på, og vinteren er nu på vej. Når man går en tur igennem Nederbyvænget, så synes jeg, at vi alle har 

god grund til at rose os selv! Alle har ydet et kæmpe bidrag for at få området til at se indbydende ud, 

hækkene er klippet, de privat vedligeholdte fortove og rabatter er trimmet og rettet ind, ingen grene og 

buske hænger ud over eget skel; - næsten da. Men et godt eksempel, et såkaldt vink med en vognstang, 

hjælper jo altid til at få den sidste med også. Vi har en del projekter på tegnebrættet for næste år, som 

forhåbentlig vil bringe os endnu tættere på vores mål om at gøre Nederbyvænget til et af de bedste 

boligområder i Haderslev; – vi mener selv, at vi er godt på vej!  

Og så til det mere alvorlige: 

Vængenyt denne gang omhandler følgende: 

1. Generalforsamlingen  

2. Hunde skilte opsat 

3. Haderslev Fjernvarme 

4. Belysning 

5. Vintertjenesten 

1…….Den årlige Generalforsamling blev afholdt den 11. oktober med god tilslutning fra medlemmerne, 

som alle deltog aktivt i debatten. Referatet fra Generalforsamlingen ligger tilgængeligt på vores 

hjemmeside – klik HER. 

Bestyrelsen har efterfølgende konstitueret sig som følger: 

Oldermand: Steen Færch/316 

Sekretær: Mogens Nielsen/140 

Kasserer: Jesper Bach Sjælland/100 

Veje, Stier og Grønne Områder (VSGO): Martin Rydberg Nielsen/310 

WEB, Legepladser m.m.: Tommy S. Vølcker/244 

Suppleanter: Gerda Pedersen/59A og Kim Lassen/194 

2……Vi har nu opsat et antal informations skilte ”hund i snor osv.” for at gøre hundeluftere fra vore 

omkringliggende områder opmærksomme på, hvordan vi på Nederbyvænget selv rydder op hver dag. 

Skiltene er primært opsat ved indfaldsvejene, og vi håber der igennem at komme problemløsningen lidt 

nærmere. Som beboer på Nederbyvænget er du selvfølgelig velkommen til lige at prikke ”lovovertræderne” 

på skulderen, og måske endda lige stikke vedkommende en pose i hånden. Vi har dog efterfølgende 

desværre måttet erkende, at kampagnen ikke ligefrem blev vel modtaget. Samme aften, hvor skiltene blev 

http://nederbyvaenget.dk/vaengenytbrev/Referat%20fra%20Generalforsamling%202018_med%20links.pdf
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sat op om eftermiddagen, blev hovedparten af dem fjernet eller ødelagt, dog primært de skilte der var 

placeret på den omkringliggende asfalt sti. Der vil snarest muligt blive opsat en kraftigere version. 

3……Haderslev Fjernvarme har nu afsluttet 4. etape, ryddet op og igen forladt vores område. Vi har 

efterfølgende gennemgået området sammen med repræsentanter fra Haderslev Fjernvarme, Munck 

Forsyningsledninger og Haderslev Kommune. Vi har påtalt enkelte uoverensstemmelser, som efterfølgende 

er blevet rettet. Såfremt der er beboere i de berørte områder, som ikke er tilfredse med færdiggørelsen i 

Beboerlaugets regi, så vil vi gerne vide om det. Hvornår den resterende del af området kommer for tur, ved 

vi for nuværende ikke noget om. 

4……Vi er igen på vej ind i den mørke tid. Vi har haft en fornyet dialog med Haderslev Kommune, for at få 

forbedret belysningen på den lange nord/syd gående indvendige sti (hvor vi i parentes bemærket også har 

lidt udfordringer med skæve fliser), og har nu fået at vide, at alle lamper på denne sti vil blive skiftet til LED 

belysning i 2019, svarende til belysningen på den udvendige sti. Hvornår udskiftningen sker, ved vi endnu 

ikke. Men endnu et lyspunkt! 

5…..Selvom vi endnu kun er i november måned, kan vi hurtigt bliver overrumplet af sne og frost. 

Vængernes Beboerlaug er som sædvanlig ansvarlig for snerydning og evt. saltning på asfalt vejene, 

klassificeret som Private Fællesveje, som betales ud af kontingentet; - der ryddes dog ikke til sort asfalt. 

Haderslev Kommune ordner den udvendige sti og trapperne ned til stien på den vestlige side. Vi behøver 

vel ikke nævne, at rydning af fortovene ud til kantsten, er grundejernes ansvar. Omfanget/kvaliteten af 

fortovsrydningen kan være en målestok for snerydningen på vejene? I størst muligt omfang tilstræber vi at 

rydde vejene fra morgenstunden. Vi sætter de sædvanlige salt/grus kasser ud på kritiske steder, skovlen 

ligger i kassen!! Pas alligevel på i svingene, især ud for nr. 236/440!! Og husk at skifte til vinterdæk! 

Umiddelbart har vi ikke planer om at udsende yderlige Vængenyt før til januar, men hold øje med vores 

hjemmeside eller eventuelle Nyhedsmails. Såfremt der er vigtige informationer, så vil de komme den vej. 

Nyd det skønne efterårsvejr og vore flotte naturområder på Nederbyvænget: 

 

Med venlig hilsen 

Bestyrelsen / Vængernes Beboerlaug 


